
Het college stelt voor om de helft van de 
18 miljoen apart te leggen als potje voor 
financiële risico’s en voor uitgestelde 
uitgaven. De meeste partijen lijken daar 
ook voor te voelen. Zij zijn het er over eens 
dat geld overhouden - door een ruimere 
inschatting van uitgaven en inkomsten - 
beter is dan achteraf bijleggen. Overhouden 
is echter niet alleen goed nieuws. Voor zorg 
en welzijn is minder uitgegeven dan gepland. 
Voor jeugdzorg gaat het daarbij om 2,3 
miljoen euro. Niet alleen omdat er goedkoper 
wordt gewerkt maar vooral omdat er een 
tekort aan zorgmedewerkers is. 

Zaanstad houdt geld over omdat niet alle jeugdzorg kon worden verleend door personeelstekorten. 
Foto’s Archief Zaanstad

Zaanstad heeft in 2022 18 miljoen euro overgehouden, blijkt uit de 
Jaarstukken 2022. Dat is niet alleen goed nieuws. In juni besluiten de 
partijen over de besteding van een deel van dat geld.  

Geld over! Uitgeven of 
op zak houden?

24 mei 2023

ZAANSTAD 

Aan de Amsterdamse kant van de Noorder IJplas komen mogelijk drie windmolens.

“Die onderbesteding betekent waarschijnlijk 
dat er minder jongeren zijn geholpen. Als die 
later worden geholpen, kan het gebeuren 
dat zij zwaardere zorg nodig hebben en 
dan lopen de kosten voor jeugdzorg in 2023 
hoger op”, legt Flip Hoedemaeker uit. De 
D66-fractievoorzitter wil die 2,3 miljoen 
graag blijven reserveren voor jeugdzorg. 

D66 ziet dan nog een bedrag van ruim 9 
miljoen gulden dat incidenteel besteed 
zou kunnen worden. Bijvoorbeeld voor 
extra handhaving op illegale verhuur en 
verkamering of voor meer groen in de 
dichtbebouwde stad. Hoedemaeker wil 
graag ook steun voor een initiatief dat door 
Zaankanters op de Ideeënmarkt van 10 mei 
is gepresenteerd; een ‘familieschool’ met 
taalles voor moeders met kinderen onder de 
4 jaar. “Het is goed om dat geld te besteden 
in de stad, want met de inflatie is het nu 
duur om schulden af te lossen. Die schulden 
houden we ook beheersbaar.”

“Schulden worden wel minder waard, maar 
je moet die nog wel betalen”, reageert 
POV-woordvoerder Ton Brekelmans. “We 

moeten die 9,4 miljoen in de knip houden, 
zodat Zaanstad minder hoeft te lenen 
voor noodzakelijke investeringen in de 
stad en dus minder schulden maakt.” De 
rentestijging baart hem zorgen. Zaanstad 
leent het meeste geld. “Elke extra euro 
rente is een euro minder om uit te geven. Bij 
leningen, bijvoorbeeld voor rioleringskosten, 
werkt een rentestijging uiteindelijk ook 
door in een hogere rioolheffing voor de 
Zaankanters.” 
Nog een reden voor Brekelmans om 
voorlopig zuinig te zijn, is onzekerheid over 

de uitkering van het Rijk aan gemeenten 
vanaf 2026. Ook CDA-woordvoerder 
Nick Hendriks vreest dat het Rijk daarop 
bezuinigt. “Dat kan Zaanstad vele miljoenen 
schelen. We zijn er niet voor om heel veel 
nieuw beleid te bedenken. We moeten wel 
de aandacht houden voor de essentiële 
dingen, zoals jeugdzorg, openbare ruimte en 
handhaving. Daarover staan de afspraken 
in het akkoord van dit college. Zo zien wij 
ook graag dat Zaanstad doorpakt met het 
verbod op speculatie. Woningen zijn er om 
in te wonen, niet om in te handelen.” 

Blijf het geluid binnen de normen? Is de slagschaduw te hinderlijk voor omwonenden? 
Zaanstad maakt zich zorgen over Amsterdamse windmolenplannen langs de 
gemeentegrens. De raad wil dat Zaanstad zich standvastiger opstelt ten opzichte van de 
buurgemeente. 

Op 8, 13 en 15 juni debatteert de raad over 
de Voorjaarsnota 2023-2027. Deze nota 
geeft aan welke inkomsten en uitgaven 
de gemeente verwacht te hebben tot 
2027. Op 20 juni besluit de raad over de 
voorstellen van het college en eigen moties 
of wijzigingsvoorstellen.  

Voorjaarsnota 
2023-2027

Meer vastberadendheid tegen windmolens Amsterdam

Woningen Achtersluispolder

Amsterdam Wind, een bedrijfscoöperatie, wil 
drie windmolens bouwen langs de Noorder 
IJplas. Die windmolens hebben effect op 
de (Amsterdamse) bewoners van Zijkanaal 
H maar ook op de pakweg vijfduizend 
toekomstige bewoners van nog te bouwen 
woonwijken in de Achtersluispolder. Op 
de aanvraag van Amsterdam Wind heeft 
Zaanstad een kritisch advies aan de provincie 
uitgebracht. De raad heeft het college zijn 
wensen over de inhoud en toon van dat 
advies meegegeven. 
 

Slechte buur
Diverse partijen vinden Amsterdam ‘een 
slechte buur’. Amsterdam heeft de lusten 
van schone energieopbrengsten. Maar 
Zaanstad krijgt de lasten van geluidhinder, 
slagschaduw en natuurverlies, zo klinkt 
het. Hoe eventuele overlast uitpakt, is nu 
nog moeilijk te zeggen. Ook omdat het 
Rijk werkt aan nieuwe milieunormen voor 

windmolens, zoals de minimale afstand 
van een windmolen tot woningen. De raad 
twijfelt over de juistheid en onvolledigheid 
van de berekeningen in enkele onderzoeken. 
Zaanstad schrijft in het advies onder meer 
dat zij de windmolens wil laten stilzetten 
als wettelijke normen over geluid en 
slagschaduw worden overschreden. 

“Zaanstad moet beter duidelijk maken dat 
we daar een gezonde, groene en veilige 
wijk gaan bouwen, niet slechts een paar 
woningen”, zegt GroenLinks-woordvoerder 
Jonathan van der Sluis. “Geluidsoverlast is 
het grootste risico. Dat is in een ontwerpfase 
moeilijk vast te stellen. Over water kan 
geluid verder reiken.” Van der Sluis vindt niet 
dat Amsterdam Zaanstad te weinig betrekt. 
“De initiatiefnemers maken vaart en daarop 
moet Zaanstad scherp blijven. Tegelijkertijd 
is tempo in de overgang naar schone energie 
van wind en zon ook hard nodig.”

Minder mild over de buren is ChristenUnie-
fractievoorzitter Hanneke Veurink-Malda. 
“Amsterdam houdt weinig rekening met 
de buren. Waarom per se daar? We hebben 
nieuwe woningen hard nodig voor onze 
woningzoekenden. Zaanstad mag best meer 
harde voorwaarden stellen. Ik hoop wel 
dat de provincie de onderzoeken waarop 
Amsterdam zich baseert, inhoudelijk toetst.” 

Veurink-Malda is teleurgesteld over hoe de 
omwonenden bij de plannen zijn betrokken. 
‘Zij hebben het gevoel er voor spek en bonen 
bij te zitten. Omdat ze dat participatieproces 
zo niet wilden goedkeuren, zijn ze uit protest 
uit klankbordgroepen gestapt.” 
Democratisch Zaanstad spreekt van een 
schijnproces. Op haar verzoek gaat Zaanstad 
de provincie vragen de gang van zaken 
met bewoners onder de loep te nemen. 
Woordvoerder Peter Klos: “De aanvraag 
voldoet bovendien niet aan de adviezen 
van een expertraad. Terwijl Amsterdam 
heeft toegezegd de adviezen van deze raad 
juist te zullen volgen. Goed dat Zaanstad 
nu erop aandringt dat de provincie ook dit 
onderzoekt.” 

De provincie moet de aanvraag beoordelen. 
Als zij de vergunning zou verlenen, heeft 
Zaanstad nog de mogelijkheid om officieel 
bezwaar aan te tekenen.


